

Alexis BOITEL

Designer | Industriel, Espace & Services | Axé Expérience Utilisateur

Site web alexisboitel.com

Email alexisboitel.pro@gmail.com

Tel 06-74-34-97-46



Expériences

2025

Designer Freelance

Alexis Boitel Studio, Lille, France

2022 - 2024

(Alternance)

Project Manager et Designer Produit

Paname Workshop, Paris, France

Conception d'objets en béton/résine pour des marques de luxes. De l'idéation à la production : étude des besoins utilisateurs, veille, business plan, modélisation 3D, prototypage, tests et suivi de production. Expérience en gestion de petites équipes de collaborateurs/stagiaires.

Sept 2020

(Stage)

Design Produit & Communication

Variation Design, Arras, France

Recherche de tendances, de formes, de couleurs. Création de lunettes (dessins, découpe laser et teckpacks). Communication (shooting photo pour le site web).

2016 - 2019

(Freelance)

Créateur de Contenu

Le Café du Geek, Paris, France (Distanciel)

Tests de produits high-tech pour aider les consommateurs grâce à des vidéos YouTube et des articles sur le web.

Education

2022 - 2024

Master en Design Produit (alternance)

ISD Rubika, Valenciennes, France

2021 - 2022

Bachelor en Design Produit

ISD Rubika, Valenciennes, France

2018 - 2021

Bachelor en Art, Design d'Espace/Social

ESAD, Valenciennes, France (Mention Félicitations)

2015 - 2018

Bac Scientifique (Option Cinéma)

Lycée Guy Mollet, Arras, France (Mention Bien)

Projets Design (Concours & Collaboration École/Entreprises)

Jan-Feb 2025

(2 mois)

Verallia Design Awards

Réinventer l'expérience de consommation du Whisky.

2023 - 2024

(2 ans)

Master's thesis - Boulanger

Conception de produits en synergie avec l'expérience magasin, optimisés pour la réparabilité, le sur-mesure et la compréhension client.

Oct-Nov 2023

(1 mois)

Agence Tomish Design

Création d'un électroménager Samsung optimisé pour les espaces réduits.

Oct-Jul 2023

(10 mois)

Decathlon (Btwin)

Rendre la pratique du vélo plus fun pour les enfants et rassurante pour les parents.

Feb-Jun 2022

(4 mois)

Centre Hospitalier de Valenciennes

Transformer la chapelle Hotel Dieu en espace cultuel et culturel pour les patients et le personnel.

Oct-Jan 2022

(4 mois)

KingFisher (Castorama/Brico dépôt)

Maintenir l'autonomie des personnes âgées dans leur salle de bain de manière non stigmatisante.

Qui suis-je ?

Je crée des produits, espaces et services qui apportent une réelle valeur ajoutée aux utilisateurs et entreprises en transformant les insights utilisateurs en solutions innovantes, en concevant des expériences accessibles, intuitives et inclusives, et en établissant de véritables liens entre les marques et leurs utilisateurs.

Je gère l'ensemble du processus de conception, depuis la recherche utilisateur/veille de marché jusqu'aux dossiers techniques, en passant par l'idéation, le prototypage, la direction artistique et la modélisation 3D.

Ma force réside dans ma capacité à allier créativité et rigueur pour traduire les besoins de l'entreprise et les insights utilisateurs en solutions intuitives, impactantes et prêtes à être mises en production. Je veille à ce que le design devienne un atout stratégique tant pour l'entreprise que pour ses utilisateurs.

Compétences et langues

Logiciels : Adobe suite, Rhino Fusion 360, Keyshot, Blender, Figma

Soft skills : Travail d'équipe, management, communication, proactivité, persévérance, rigueur

Prototypage : Impression 3D, découpe laser, travail du bois et métaux, thermoformage, rotomoulage, extrusion d'argile...

Langues : Français (natif), Anglais (B2)

Alexis BOITEL

Designer | Industrial, Space & Services | User Experience Focused

Website alexisboitel.com

Email alexisboitel.pro@gmail.com

Tel 06-74-34-97-46



Experiences

2025

Designer Freelance

Alexis Boitel Studio, Lille, France

2022 - 2024

Project Manager & Product Designer

(Apprenticeship)

Paname Workshop, Paris, France

Design of concrete/resin objects for luxury brands.

From ideation to production: user needs analysis, market research, business plan, 3D modelling, prototyping, testing and production monitoring. Experience in managing small teams of employees/interns.

Sept 2020

Product & Communication Designer

(Internship)

Variation Design, Arras, France

Researching trends, shapes and colours. Creating glasses (design, laser cutting and teak packs). Communication (photo shoot for the website).

2016 - 2019

Content Manager

(Freelance)

Le Café du Geek, Paris, France (Remote)

Testing high-tech products to assist consumers through YouTube videos and online articles.

Education

2022 - 2024

Master in Product Design (Apprenticeship)

ISD Rubika, Valenciennes, France

2021 - 2022

Bachelor in Product Design

ISD Rubika, Valenciennes, France

2018 - 2021

Bachelor in Art, Social and Space Design

ESAD, Valenciennes, France (Highest honors)

2015 - 2018

High school certificate (Audio Visual Option)

Lycée Guy Mollet, Arras, France (High honors)

Design Projects (Contest & School/Businesses Collaboration)

Jan-Feb 2025

Verallia Design Awards

(2 months)

Reinventing the whisky drinking experience.

2023 - 2024

Master's thesis - Boulanger

(2 years)

Creation of products in synergy with the in-store experience, optimised for reparability, customisation and customer understanding.

Oct-Nov 2023

Tomish Design Agency

(1 month)

Reimagine life in small homes with a Samsung appliance that combines dishwasher and washing machine functions.

Oct-Jul 2023

Decathlon (Btwin)

(10 months)

Making cycling funnier for children and more reassuring for parents.

Feb-Jun 2022

Valenciennes Hospital

(4 months)

Transforming the Hotel Dieu chapel into a worship and cultural place for patients and staff.

Oct-Jan 2022

KingFisher (Castorama/Brico dépôt)

(4 months)

Maintaining independence for elderly people in their bathrooms in a non-stigmatising way.

Who I am ?

I create products, spaces, and services that bring real value to users and businesses by turning user insights into innovative solutions, designing accessible, intuitive, and inclusive experiences, and building real connections between brands and their users.

I manage the full design process, from user and market research to techpacks, covering ideation, prototyping, DA, and 3D modeling.

My strength lies in combining creativity and rigor to translate business needs and user insights into solutions that are intuitive, impactful and ready for production. With a sharp sense of detail and strong collaborative skills, I ensure design becomes a strategic asset for both the company and its users.

Skills and Languages

Softwares : Adobe suite, Rhino Fusion 360, Keyshot, Blender, Figma

Soft skills : Teamwork, Management, Communication, Pro-active, Persevering, Rigorous

Prototyping : 3D printing, laser cutting, wood and metal working, termoforming, rotomolding, clay extrusion....

Languages : French (native), English (B2)